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„Rozumem	  proti	  emocím“	  
	  
Naše	  právnická	   fakulta	   se	  nachází	   ve	  vážných	  existenčních	  potížích.	  Povinností	  
SK	  AS	  FPR	  ZČU	  je	  zastupování	  zájmů	  studentů.	  
	  
Navzdory	   tomu,	   že	   rozhodnutí	   Akreditační	   komise	   Fakultu	   těžce	   zasáhlo,	   jen	  
stěží	  ho	  lze	  označit	  za	  překvapivé.	  Studentská	  komora	  Akademického	  senátu	  FPR	  
opakovaně	  upozorňovala	  vedoucí	  představitele	  Fakulty	  na	  nedostatky	  v	  řízení	  a	  
v	  budoucím	  směřování	  Fakulty.	  Naše	  připomínky	  však	  byly	  odmítány.	  
	  
Přestože	   se	   rozhodnutí	   Akreditační	   komise	   studentů	   přímo	   dotýká,	   nesměřuje	  
proti	  nám.	  Stanovisko	  Akreditační	  komise	  nehodnotí	  kvalitu,	  ani	  způsob,	   jakým	  
probíhá	   výuka	   na	   FPR.	   AK	   se	   vyjádřila	   k	   předpokladům	   udělení	   akreditace	  
magisterského	   studijního	   programu,	   nedostatečné	   vědecké	   činnosti	   a	   celkové	  
situaci	  na	   fakultě.	   Je	  proto	  pouze	  v	  kompetenci	  vedení	  Fakulty,	   aby	  nedostatky	  
napravilo,	   popřípadě	   budoucí	   rozhodnutí	   MŠMT	   rozporovalo	   standardními	  
právními	  prostředky.	  Ze	  studentů	  nelze	  dělat	  rukojmí,	  ani	  nástroj	  boje.	  
	  
Akreditační	   komise	   již	   před	   svým	   závěrečným	   rozhodnutím	   opakovaně	  
upozorňovala	  na	  některé	  nedostatky,	  které	  dodnes	  na	  škole	  přetrvávají.	  Mnohé	  
připomínky	  a	   kritika	   se	  braly	  na	   lehkou	  váhu	  a	   k	   výraznějším	  změnám	   fakulta	  
dosud	  nenalezla	  potřebnou	  odvahu.	  Všichni	  jsme	  byli	  stále	  ujišťováni,	  že	  udělení	  
akreditace	   je	   samozřejmostí.	   Nyní	   je	   jen	   málo	   pravděpodobné,	   že	   Akreditační	  
komise	   přehodnotí	   své	   stanovisko	   na	   základě	   částečných	   změn	   v	   úvazcích	  
některých	  profesorů	  a	  docentů,	  jak	  by	  se	  možná	  mohlo	  zdát.	  
	  
Nejsme	   horší	   než	   studenti	   jiných	   fakult.	   Drtivá	   většina	   z	   nás	   studuje	   poctivě	   a	  
nenese	  vinu	  za	  současnou	  situaci.	  Vážíme	  si	  spontánní	  a	  upřímné	  snahy	  studentů	  
pomoci	   Fakultě,	   obáváme	   se	   však,	   že	   tyto	   kroky	   jsou	   řízeny	   spíše	   náhlými	  
emocemi,	   nežli	   rozumem.	   Neuvážené	   reakce	   a	   výroky	   v	   médiích	   či	   výzvy	  
studentů	   k	   obstrukčnímu	   jednání	   ve	   správním	   řízení	   mohou	   naopak	   působit	  
proti	  zájmům	  naší	  Fakulty.	  
	  
Vězte,	   že	   chování	   nás	   studentů	   sledují	   nejen	  média,	   ale	   i	   Akreditační	   komise	   a	  
ostatní	  právnické	  fakulty.	  Neadekvátními	  či	  dokonce	  urážlivými	  prohlášeními	  si	  
sympatie	  nezískáme.	  Nepodléhejme	  momentálním	  emocím	  a	   snažme	  se	  vyřešit	  
nastalou	  situaci	  věcně,	  tedy	  tak,	  jak	  se	  od	  nás,	  budoucích	  právníků	  očekává.	  



	  
Ve	   světle	   současné	   situace	   nesmíme	   podléhat	   iluzím,	   že	   Fakultu	   bezpochyby	  
zachráníme	   a	   vše	   se	   vrátí	   do	  původních	   kolejí.	   Tato	   varianta	   se	   jeví	   spíše	   jako	  
méně	   pravděpodobná,	   přestože	   bychom	   si	   ji	   všichni	   přáli.	   Studentská	   komora	  
Akademického	  senátu	  FPR	  oceňuje	  přístup	  Univerzity.	  Bez	  ohledu	  na	  rozhodnutí	  
ministerstva	   začala	   rektorka	   ZČU	   ve	   vedení	   Univerzity	   projednávat	   způsob	  
zabezpečení	  dostudování	  studentů	  Fakulty,	  neboť	  ZČU	  tato	  povinnost	  vyplývá	  ze	  
zákona.	   Univerzita	   připravuje	   časový	   plán	   následných	   kroků	   a	   v	   rámci	  
součinnosti	   bude	   s	   MŠMT	   spolupracovat	   na	   jednotlivých	   variantách	   řešení.	  
Nemůžeme	   si	   dovolit	   podcenit	   hrozbu	   neúspěchu	   opravných	   prostředků.	   Na	  
případné	  průtahy	  či	  neúspěch	  by	  doplatili	  především	  právě	  studenti.	  Vyzýváme	  
tímto	  vedení	  Fakulty,	  aby	  se	  připojilo	  k	  jednání	  s	  MŠMT	  a	  ostatními	  právnickými	  
fakultami	  v	  ČR	  o	  podmínkách	  případného	  dokončení	  studia.	  
	  
Zároveň	  se	  tímto	  jako	  Studentská	  komora	  AS	  FPR	  ZČU	  zavazujeme	  učinit	  veškeré	  
kroky	   pro	   to,	   aby	   všichni	   studenti	   dostali	   šanci	   dostudovat	   v	   Plzni	   v	   řádném	  
termínu.	  Budeme	  pokračovat	  v	   jednání	  s	  vedením	  Fakulty,	  Univerzity	  a	  dalšími	  
zainteresovanými	  subjekty	  s	  cílem,	  aby	  byl	  dopad	  na	  studenty	  co	  nejmenší.	  
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